
Redaktør og journalist: Hilde Kvammen

Daglig leder og journalist: Synne Ulsnæs

Meløy 

(6214 
innbyggere) 

Gildeskål 
(1894 

innbyggere)

Rødøy 

(1153 
innbyggere)

2107 

abonnementer 



Hvordan startet vi med gravejournalistikk? 

Mange har sluttet 
på rådhuset i 

Meløy de siste åra. 

Metode: Lagde en 
liste over de 

navnene vi fant 
som hadde sluttet. 

Ringte rundt.   
Svarene vi fikk var 
overraskende like. 

Hvorfor er det 

så mange som 

slutter?



Noen av forsidene…



Mange 
artikler 
med et 

stort antall 
kilder

15 skjulte 
kilder 

Intervju 
enkeltpersoner: 

Frank:"Vi snakker 
om å møte den 
berømmelige 
veggen. Den 

veggen kan jeg 
definere klart for 
min del. Det var 

døra på rådhuset." 

Wivian:"Jeg fikk 
ikke sove om 

nettene. 
Blodtrykket ble 

høyt og jeg kastet 
opp på jobb.«

Politikeren og 
tidligere 

ordfører Arild: 
"Kan se ut som 
en fryktkultur"

Den nåværende 
ordføreren: 

"Dette skal vi 
utrede. Ingen 

sikre svar 
foreligger før vi 
har undersøkt"  

Kommunedirektøren

Fagforbundet.        
FO Nordland. 
Rettsforliket. 

Advokater. 

Våre saker om arbeidsmiljøet på rådhuset: 









Hvorfor valgte vi å lage saker om temaet? 

Vi i media liker å snakke om det store samfunnsoppdraget.

Men å lage undersøkende journalistikk koster både tid og krefter. 

Det er nesten bare de store mediene som leverer SKUP-rapporter. Hvorfor er det sånn? 

Små redaksjoner kan også drive med gravejournalistikk.

Det krever et aktivt valg. 

Hva slags 

journalist 

ønsker du å 

være?



Hvilke kilder er troverdige? 





Åpent intervju med Airin

Påstand om gjengjeldelse 

Hvordan reagerer 
kommunen?

Henstiller om at den 
massive, ensidige og til dels 
ukritiske artikkelserien om 
arbeidsmiljøet på rådhuset 
avsluttes. 

En avgjørende sak for å få troverdighet: 



Vi svarer:





Kilder så langt: 

En varsler i barnevernet 

Seks tidligere ansatte i barnevernet 

 Et varsel i barnevernet har ligget i nesten et helt år. 

 Kommunen vurderer ikke varselet som et varsel, men som informasjon om hvordan den ansatte oppfatter 

lederstilen.  

 Eksperter vi har koblet inn så langt: Øyvind Kvello, en kjent ekspert i norsk barnevern og varslingsadvokat Birthe M. 

Eriksen. 

 Et klart varsel i følge Birthe M. Eriksen 

 Øyvind Kvello mener tallene er alarmerende 

Et annet spor som er vel så viktig som personalsakene: 

En gransking av barnevernet i kommunen 

Hvorfor har 

barnevernet så 

få saker?



 Folk som har skrevet under på taushetsavtaler. Her har vi både åpne og skjulte kilder.

 Eksperter: Birthe M. Eriksen. Trenger flere eksperter her.

 En av Norges mest kjente forskere på varsling, Sissel Trygstad. 

 Fagforbund og politikere i kommunen. 

Nye kilder vi skal jobbe med nå: 



Saken om Erlend Rindal: 

En av få i Norge som er diagnostisert med den sjeldne diagnosen Charge-

syndrom. Sier han hadde levd alene i omsorgsleilighet uten noe sosialt tilbud i 

flere år. Vi gav kommunen fritak fra taushetsplikten, men fikk til svar: Vi vil på 

grunn  av taushetsplikten ikke gi noen kommentar. 

Vi har erfart at vi i senere tid ikke har fått svar på spørsmålene vi kommer med 

journalistisk. Har vi fått et smalere ytringsklima i vår kommune?  Hva kan vi gjøre 

med det? Og hva kan være årsaken til at kommunen ikke vil kommentere? 

NÅR KOMMUNEN VELGER Å FORHOLDE SEG TAUS. 

ET DEMOKRATISK PROBLEM? 
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